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Marikovský  spravodaj 

 
Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XVIII.       Číslo 2/2018   

nepredajné 

                                                                          

 

 

Milí spoluobčania,   

začíname odrátavať posledné dni končiaceho sa roka, ktorému 

už môžeme spoločne kývať na rozlúčku. Po dňoch a 

mesiacoch zhonu a plnenia si svojich povinností  nás teraz  

čaká čas kľudnejší a pokojnejší. Neopakovateľný čas 

Vianočných sviatkov, kedy sme si všetci navzájom o niečo 

bližší, milší a láskavejší. Aj keď obdobie adventu je už v 

svojej druhej polovici, mnohí z nás si to ešte nestihli ani 

uvedomiť. Advent je pre nás kresťanov  obdobím  pokoja, 

očakávania a prípravy na  Vianoce. 

Milí spoluobčania, prajem Vám i sebe, aby sme pokoj a čaro 

Vianoc dokázali prežívať čo najdlhšie  a najkrajšie, aby sme 

si nedali zobrať tú úžasnú a krásnu podstatu Vianoc, ktorá 

je pre nás tou skutočnou radosťou.    Prajem Vám všetkým 

krásne, požehnané Vianočné sviatky, plné pokoja, lásky, 

vzájomnej úcty a porozumenia. A zároveň Vám želám, aby ste  

nový   rok   2019  prežívali  

v   zdraví,   spokojnosti   a 

radosti,  aby Vám pokoj a  

pohoda  vianočných   dní  

vydržali po celý rok. Nech 

sa Vám splnia  Vaše plány 

a želania  tak, aby  ste  na 

jeho  konci  mohli  spomí- 

nať len na to najlepšie. 

 

PRÍHOVOR STAROSTU 

 

Vianoce sa už blížia – všetci intenzívne vnímame túto 
čarovnú atmosféru, ktorú svojím príchodom umocnili 
Mikuláš, čert a anjelikovia. Deti mali veľkú radosť - 
spievali, recitovali a tešili sa z darčekov. Nechýbal ani 
vianočný punč, kapustnica a domáce koláčiky. 

 

 

 

 



 

                                                                  
                                                                                                                                                                                                                            

                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 

             
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rok 2018  bol okrem iných zaujímavostí aj rokom 

komunálnych volieb, výsledky ktorých sú samozrejme 

dnes už všetkým známe. V novodobej histórii našej obce 

boli dosť ojedinelé z toho dôvodu, že o post starostu sa 

uchádzal iba jeden kandidát a o post poslancov obecného 

zastupiteľstva sa uchádzalo deväť kandidátov, presne 

toľko, koľko malo byť zvolených. Myslím si, že práve 

tento fakt bol hlavnou príčinou pomerne nízkej volebnej 

účasti, čo v minulosti nebolo zvykom. Chcem sa Vám aj 

touto cestou poďakovať za účasť pri hlasovaní, za 

Vašu dôveru, ktorú ste prejavili mne a novozvoleným 

poslancom. Moja veľká vďaka patrí aj všetkým 

poslancom obecného zastupiteľstva, ktorí vykonávali 

svoje funkcie a svedomito si plnili  povinnosti z toho 

vyplývajúce počas celého uplynulého volebného 

obdobia. Poďakovanie patrí aj všetkým spoluobčanom, 

ktorí  či už individuálne alebo prácou v spoločenských 

organizáciách - Dobrovoľnom hasičskom zbore, Klube 

turistov, Jednote dôchodcov, Poľovníckom združení a 

Slovenskom zväze chovateľov pomáhali pri fungovaní 

obce. Veď práve aj vďaka ich snahe, ochote a pomoci sa 

nám spoločne podarilo zrealizovať veľa projektov a 

zorganizovať  veľa akcií v našej obci. Novozvoleným 

poslancom prajem do nadchádzajúceho obdobia 

dostatok síl, energie, dobrých nápadov a ochoty pri 

napĺňaní svojich predstáv a plánov. Prajem im aj sebe, 

aby sme boli dobrým príkladom našim spoluobčanom, 

aby sme spoločne vytvárali dobé vzťahy a atmosféru v 

našej obci a spoločne posúvali našu obec dopredu. 

 

 

 

Zdravotné stredisko 
V novembri sa nám podarilo dokončiť rekonštrukciu priestorov na 
prízemí budovy Obvodného zdravotného strediska. Priestory sú 
pripravené na presťahovanie ambulancie všeobecného praktického 
lekára, ktorá bola doteraz na poschodí. Aj toto riešenie určite prispeje k 
skvalitneniu poskytovania zdravotníckych služieb v našej obci. Tu mi 
nedá nespomenúť systém fungovania zdravotníctva na vidieku a 
samozrejme aj v našej obci. Táto téma už bola predmetom viacerých 
článkov v predchádzajúcich číslach spravodaja. Trvá to už roky, čo je 
tento segment poskytovania zdravotnej starostlivosti zo strany 
ministerstva zdravotníctva odsunutý na samotný okraj záujmu a funguje 
to len vďaka ochote starších lekárov poskytovať zdravotnú starostlivosť 
aj napriek ich dôchodkovému veku a v neposlednom rade obci, v ktorej 
sa zdravotné stredisko nachádza. A to len vďaka tomu, že tieto obce 
nemalými finančnými prostriedkami dotujú prevádzku zariadení z 
vlastných finančných prostriedkov bez toho, aby im zo strany štátu boli 
na to zvlášť vyčlenené financie. Ostatné obce si riešia svoje vlastné 
problémy a potreby a my zháňame dotácie, ktorými riešime staré resty 
na objekte  a presúvame financie z iných kapitol rozpočtu obce na to, 
aby sme spoločne s lekárom a lekárnikom udržali chod zdravotného 
strediska, ktoré slúži občanom z celého obvodu . Tu vidím priestor  na 
užšiu spoluprácu medzi obcami, pokiaľ nebude ministerstvo 
zdravotníctva ochotné vstúpiť po tohto procesu. 
 

 

 

Nové detské ihrisko  
v hodnote 12.235,- € bolo dané do užívania našim deťom na začiatku 
školského roku. Typ jednotlivých zostáv a prvkov bol vyberaný so 
zreteľom na prostredie a potreby primeraných detských vekových 
kategórií. Preto by sme chceli poprosiť a vyzvať dospievajúcu mládež, 
aby rešpektovali podmienky a pokyny prevádzkového poriadku 
detského ihriska. 
 

  

 

       Ing. Peter Šujak si preberá osvedčenie o zvolení za starostu 

                        Novozvolení poslanci skladajú sľub 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Činnosť  chovateľov  v  roku  2018 

 

V roku 2018 oslávila ZO SZCH Dolná Mariková   50 rokov  

svojej existencie. Pri tejto príležitosti  chovatelia usporiadali  

Okresnú  výstavu  králikov,  hydiny  a holubov,  ktorá  sa  

konala  1. – 2. 9. 2018.  Celkom  bolo  vystavených  240 ks  

zvierat, z toho 104 ks králikov, 30 voliér  hydiny a 56 kusov  

holubov.  Na  slávnostnom   otvorení  výstavy  boli  udelené  

ďakovné  listy za  podporu a  rozvoj chovateľstva,  hlavným  

sponzorom, zakladajúcim členom a bývalým členom chova- 

teľskej organizácie. Za dlhoročnú funkcionársku a chovateľ- 

skú činnosť  boli udelené  zväzové vyznamenania  Jozefovi 

Plšičíkovi,  Pavlovi Máčkovi  a  Jozefovi     Marciníkovi.   

Vyznamenania  chovateľom  odovzdal  predseda  OV SZCH Považská Bystrica  Klement Kubiš.  Našich  členov potešili  

ocenenia ich zvierat  v podobe  čestných cien.  Uznanie si zaslúži získanie  ocenenia  Víťaz výstavy  v kategórií vodnej 

 hydiny, ktoré získal chovateľ Jaroslav Bakala. Príjemnú atmosféru výstavy dotvárala ľudová muzika v podaní 

súborov Marikovskej doliny a okolitých obcí. Výstavu navštívil aj zakladateľ ZO SZCH Dolná Mariková pán Ladislav 

Balogh, ktorý neskrýval radosť a veľmi sa tešil, že sa aktívne chovateľstvo rozvíja v Marikovskej doline naďalej. 

S organizovaním výstavy bolo spojené tiež zveľadenie interiéru chovateľskej budovy. Úprimné poďakovanie patrí najmä 

všetkým členom chovateľskej organizácie, priateľom a rodinným príslušníkom, ktorí sa podieľali na organizovaní 

jubilejnej výstavy v Dolnej Marikovej. Okrem reprezentácie svojej základnej organizácie sa zúčastnili naši chovatelia na 

ďalších výstavách v rámci OV SZCH Považská Bystrica a v Českej republike, kde získali za svoje vystavené zvieratá 

viaceré ocenenia.  Určite treba vyzdvihnúť účasť Jozefa Marciníka na Celoštátnej výstave v Nitre s jeho chovom 

Durínskych králikov. V tomto roku sa darilo aj našim mladým chovateľom, ktorí sa zúčastnili školenia jednotlivých 

odborností chovaných zvierat. Toto školenie prebiehalo v Považskej Teplej. Na oblastnom kole v súťaži mladých 

chovateľov získali popredné miesta. Martina Kosáková získala v odbornosti králiky 1. miesto a Marek Habuda 

v odbornosti hydina 2. miesto. Týmto umiestnením si získali účasť na celoslovenskom kole. Bohužiaľ pokračovanie 

súťaže mladých chovateľov sa v roku 2018 nekonalo z dôvodu nízkej účasti súťažiacich z iných oblastných výborov. 

Dúfajme, že aj v ďalších rokoch bude pokračovať vzorná reprezentácia ZO SZCH Dolná Mariková na výstavách 

a v súťaži mladých chovateľov, taktiež zveľaďovanie chovateľského areálu, ale najmä činnosť zameraná na získanie 

a udržanie ďalších aktívnych členov.                                           Ing. Andrej Dubec, PhD., Ing. Jozef Jurčík, PhD. 

 

                                                                        CHALÚPKA MARIKOVSKÝCH TRADÍCIÍ 

 
Je tomu rok, čo bola  v našej obci aj s pomocou Obecného úradu  zriadená 

Chalúpka marikovských tradícií. V Besnom, pri prvej zastávke,  je vedľa  cesty 
malá drevenička. Do nej môže nahliadnúť (po dohode s majiteľkou, tel. 0948 
230 477) každý záujemca. 146 ročná chalúpka skrýva veci dennej potreby, 
zariadenie, nástroje, náradie - všetko do konca 40.rokov 20. storočía,  listiny, 
dokumenty, aj dobové fotografie. Domček priam dýcha  minulosťou -  človek 
má pocit, že sa preniesol o 100 rokov dozadu.  Keď vkročíte dnu, zdá sa  Vám, 
akoby si   gazdiná práve  odbehla  do záhrady, či pre vodu  k blízkej studničke.  
K nahliadnutiu je aj humno a klenutá pivnica - neodmysliteľná  časť každej 
domácnosti. 

  
 Najvzácnešie v chalúpke sú tradičné ľudové odevy, 
              časť z nich je vystavená na figurínach. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Váv     O všetkom, čo môžete v chalúpke vidieť, Vám 
          rada porozprávam a urobím prehliadku.            
                     Ľubica Jenčíková, majiteľka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           

 

 

 

V Marikovej bol kroj 
chudobný, presne ako jej 
obyvatelia. No každý kúsok je 
jedinečný. Vyšívaný s láskou, 
nádejou, predstavivosťou - 
každá dievka či gazdinká ich 
vyšívala a šila  sama. Pre 
mládencov a mužov košele 
zdobené výšivkami, pre ženy 
rukávce a príponku. Len 
kasanice so špecifickým 
ozdobným stehom a čepce si 
občas dávali robiť 
majsterkám, ktoré si tak 
privyrábali. Jediná časť kroja, 
ktorú museli kúpiť, bolo 
spinadlo. Zbierka krojov sa 
postupne rozširuje  - ženské, 
mužské, dievčenské aj detské. 
 

Ľudia, ktorí nájdu zabudnutú či 
nekompletnú časť a nevedia  ako 
s ňou naložiť, prinesú ju do 
chalúpky. Je dobre, že si uvedomujú, 
že akýkoľvek kúsok, ktorý zachránia 
a neznehodnotia, budú obdivovať 
ešte ďalšie generácie. Či už je to 
obodraná tmavá pracovná 
kasanica, punčochy, lajbrík, 
kožuštek, alebo čokoľvek, čo sa 
v minulosti obliekalo, všetko je to 
vzácne. Mnohí majú na povalách 
odhodené kapce, v starých 
truhliciach nájdu niečo a vôbec 
nevedia, ako s tým naložiť…. 
Informujte nás, alebo prineste do 
chalúpky. Je to naše kultúrne 
dedičstvo, treba  ho opatrovať a 
uchrániť. Aby nezaniklo v 
nenávratne…                                                                                       

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                     
 

 
 

 

                                                                                                                           

           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                         

     Pokračujeme v rekonštrukcii ciest 
 
V rámci investičných aktivít pre rok 2018 boli tak ako po iné 
roky, okrem iného, vyčlenené finančné prostriedky aj na 
rekonštrukciu miestnych komunikácií. Vždy sa obecné 
zastupiteľstvo snaží rozhodnúť o financovaní tých 
najpotrebnejších úsekov ciest, samozrejme so zreteľom na 
s tým súvisiace okolnosti, technický stav, frekventovanosť, 
alebo štádium vybudovania  infraštruktúry, v našom prípade 
kanalizácie. Tento rok sa nám podarilo z prostriedkov 
rozpočtu obce  zrekonštruovať miestnu komunikáciu pri 
základnej škole a hasičskej zbrojnici, prístupovú 
komunikáciu k futbalovému ihrisku a komunikáciu na 
hornom konci Besného. Celkové náklady na 

rekonštrukciu miestnych komunikácií v roku 2018 boli 
66 833,03 Eur. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
          Separovaný zber funguje 

Postupne sa spoločne snažíme zlepšovať systém separovania 
komunálneho odpadu v našej obci, čo je vidieť  na množstve 
vyseparovaných jednotlivých komodít. V minulosti vznikali 
problémy so separáciou kompozitných a kovových obalov, ktoré 
boli, lepšie povedané mali byť separované do 1100 l kontajnerov 
rozmiestnených po obci. Na základe odporučenia vývozcu sme 
plasty, kompozitné a kovové obaly začali zbierať spoločne do 
priesvitných vriec tak, ako sme to uvádzali už v predchádzajúcom 
čísle. Toto je potrebné rešpektovať, nakoľko vyseparovaný odpad 
v iných ako priesvitných vreciach už zamestnanci zberovej 
spoločnosti  nezoberú. Ešte by sme chceli poprosiť a vyzvať 
našich obyvateľov, aby pri separovaní textilu a skla vhadzovali 
odpad do zberných nádob a nenechávali ho položený vo veľkých 
vreciach prípadne v taškách vedľa kontajnerov.  Nádoby ešte nie 
sú naplnené a v ich okolí sa začínajú vytvárať skládky len preto, 
že odpad je prinesený v balíkoch, ktoré sa nezmestia cez otvor 
kontajnera, prípadne sklo zostane nevyložené v taškách. Takéto 
skládky vedľa kontajnerov kazia dojem na  vzhľad obce a vytvára 
zbytočnú prácu zamestnancom obecného úradu. 

 

        Prevádzkovanie cintorína 
Obec ako prevádzkovateľ pohrebiska sa snaží toto pietne miesto 
udržiavať v rámci svojich možností čo najlepšie. Či už sa to týka 
likvidácie odpadu, kosenia trávy,  dodávky vody či priebežného 
udržiavania poriadku a čistoty a v poslednej dobe aj budovania 
nového oplotenia. No samozrejme nie je to všetko len o obci či 
zamestnancoch obce, ktorí si svoju prácu, dovolím si tvrdiť , plnia 
svedomito. V mnohých prípadoch sa udržiavanie čistoty a poriadku 
týka samotných návštevníkov cintorína. Napriek tomu, že je vždy 
pristavený dostatok kontajnerov pri vstupe na cintorín a smetné 
nádoby sú rozmiestnené aj po areáli cintorína, množstvo odpadu 
končí voľne odhodené hlavne pri oplotení, kde sa tvoria doslova 
skládky, ktoré musíme priebežne odstraňovať. Samozrejme, že 
obec ako prevádzkovateľ to vždy zabezpečí, ale je skutočne na 
zváženie, či je to až také náročné  odniesť použité a nepotrebné 
veci cestou z cintorína  tam, kam patria. Tak či tak každý pri 
odchode z cintorína okolo kontajnerov prechádza. 

 

      
         Ďalšia etapa  kanalizácie v prevádzke 
V tomto roku sa nám podarilo zrealizovať ďalšiu etapu 
verejnej kanalizácie a to od obchodu Koruna smerom k 
zdravotnému stredisku. Celková dĺžka zrealizovanej časti 
kanalizácie je 440 m. Náklady na túto etapu kanalizácie 
boli  121.140,- Eur vrátane jednotlivých odbočiek a 
revíznych šácht. Z toho 80 000,- Eur bolo uhradených z 
dotácie z environmentálneho fondu a zvyšná časť bola 

hradená z rozpočtu obce. Vybudovanie tejto etapy 
kanalizácie prispeje k skvalitneniu životného prostredia 
nielen v danej lokalite, ale v značnej časti našej obce a tiež 
k zvýšeniu životnej úrovne dotknutých obyvateľov. V októbri  
spracovali a podali žiadosť o dotáciu na budovanie ďalšej 
etapy kanalizácie pre rok 2019. Veríme, že s danou 

žiadosťou budeme úspešní a tak budeme môcť pokračovať 
v budovaní kanalizácie na dolnom konci. 
  

 

 

 

Do uzávierky novín nám vývozca plastov neposkytol 
termíny vývozov pre 1. polrok 2019. Po obdržaní 
harmonogramu tento zverejníme vo vývesných 
skrinkách a na internetovej stránke obce. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
       

Všetkým   jubilantom v 2. polroku  srdečne  blahože láme  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kultúrne okienko 
 

                                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                    

             

                                                                               

                                                            

 

 

 

 

 

 

 

85 rokov 
Hamár Stanislav    
 
80 rokov 
Blašková Jozefína 
Hladká Sidónia 
Opoldík Alexander 
 
75 rokov 
Bodzíková Adela 
Houžvička Miroslav 
Husár Stanislav 
Kuklisová Františka 
Lacková Sidónia, Mgr. 
Lamoš Ladislav 
Pecíková Mária 
Rosík Štefan 
 
70 rokov 
Blištíková Marta 
Kožúriková Emília 
Kršíková Mária 
Lamošová Helena 
Talač Damián, Ing. 

Zemančík Milan 
 

Najstarší občania 
Hamárová Jozefína 92 rokov 
Pizúrová Emília       91 rokov 
Belásová Anna        90 rokov 
Duníková Sidónia    90 rokov 
 

 

65 rokov 
Barančík Rudolf 
Brindžák Miroslav 
Čičmanová Želmíra, Mgr. 
Drienik Jozef 
Kosák Jozef 
Kosáková Emília, Ing. 
Lamoš Anton 
Martikáňová Štefánia 
Orgoníková Emília 
Rosík Pavol, Ing. 
Vlach Ján 
Žilinčík Štefan 
 
60 rokov 
Braciník Jozef 
Dzurdzík Milan 
Hamár Peter 
Jurkeníková Janka 
Klabník Klement 
Klabníková Oľga 
Marciníková Emília 
Orgoník Pavol 
Smižíková Marta 
Šuják Emil, Ing. 
Vajdíková Vlasta 
 

 

Nešťastie a choroby nechodia po horách, ani si 
nevyberajú obete podľa veku, pohlavia, či 
zamestnania človeka. Neodkladná prvá pomoc je 
často jedinou možnosťou na záchranu života človeka. 
Preto sme sa rozhodli do našej obce zakúpiť moderný 
plne automatický defibrilátor  Powerheart  AED G5 
Automatic. Disponuje výbornými technickými 
parametrami – vždy vyhodnotí situáciu a rozhodne, či 
je potrebné podať výboj. Je dokonca schopný 
detekovať, či má pacient kardiostimulátor a následne 
podá výboj synchónny s ním. Podávanie výboja je 
stanovené na základe hmotnosti pacienta. Prístroj je 
odolný voči vode, prachu a pádu. Defibrilátor je 
umiestnený na Obecnom úrade, mimo pracovných 
hodín sú k dispozícii kľúče u pracovníkov Obecného 
úradu. Samozrejme, budeme najradšej, keď budú 
všetci občania zdraví, a keď prístroj nebudeme 
musieť použiť. Ale veríme, že v prípade potreby 
pomôže zachrániť život.            MUDr. Andrej Rosík       
                             MUDr. Andrej Rosík 

      STRETNUTIE  MARIKOVSKÝCH  RODÁKOV 
Vážení  spoluobčania, 29. júna 2019 sa  uskutoční  už  
                 6. Stretnutie  Marikovských  rodákov. 
Prosíme Vás, aby ste o tejto kultúrno-spoločenskej 
udalosti  informovali  svojich  príbuzných a priateľov, 
ktorí      bývajú  mimo našej obce.  Bližšie i nformácie 
budú  uverejnené  na internetovej  stráne  obce a vo                   
                                     vývesných  skrinkách. 
 
 Rekonštrukcia  požiarnej zbrojnice – naša 

žiadosť bola úspešná a ku koncu roka sme dostali 

dotáciu na základe žiadosti v rámci  výzvy VII 

Prezídia HaZZ  v sume 30.000,- €. 



 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vráťme harmonike život - na prehliadku prišli  harmonikárov  

a heligonkárov prišli milovníci folklóru a  tradícií či už ako účastníci 
 alebo diváci. Na pódium počas celého popoludnia vystúpilo 26 skupín 
 a jednotlivcov  všetkých vekových kategórií.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Piesne v ich podaní veselé, žartovné, rezké či ťahavé chytili za srdce divákov. 

 

 

   OKTÓBER – MESIAC ÚCTY K STARŠÍM  sme si pripomenuli s našimi spoluobčanmi 

       vo veku nad 70 rokov.  Zaspomínali si, porozprávali sa a veľmi ich zaujal program, 
                ktorý si pre nich  
                  pripravili žiaci 
                              zo  
                Základnej  školy       

   

 

  

 

   

 


